
ACTA DE LA REUNIÓ DEL PLE DE L’AJUNTAMENT D’ARTÀ

Caràcter: extraordinari
Data: 30 d’octubre de 2002
Horari: de les 19.30 hores a les 22.10 hores
Lloc: sala de sessions de l’Ajuntament

Hi assisteixen:

Montserrat Santandreu Ginard, batle
Elvira Piris Quetglas, regidora
Antònia Tous Ginard, regidora
Joan Amorós Bauçà, regidor
Jerónimo Ginard Ginard, regidor
Jaume Sureda Bonnín, regidor
Maria-Antònia Sansó Navarro, regidora
Antoni Nicolau Massanet, regidor
José Silva Jiménez, regidor
Pedro Llinás Morey, regidor
Magdalena Fuster Lorenzo, regidora
Apol· lònia Genovart Servera, regidora
Julen Adrián Gorostiza, regidor

Mateu Llodrà Sansaloni, secretari accidental

Ordre del dia

1. Aprovació inicial, si s’escau, del Catàleg de béns patrimonials del municipi d’Artà .
2. Aprovació, si s’escau, de la proposta de suspensió de llicències com a conseqüència de

l’aprovació inicial del Catàleg de béns patrimonials del municipi d’Artà.
3. Aprovació, si s’escau, de la proposta de conveni de col· laboració entre l’Institut Balear  de la 

Dona, Càrites Diocesana de Mallorca i els ajuntaments de Felanitx, Capdepera, Artà, Son
Servera i Sant Llorenç, sobre la gestió d’un centre d’acollida a la comarca de Llevant.

4. Aprovació, si s’escau, de la proposta d’agermanament entre els municipis de Totogalpa
(Nicaragua) i Artà.

5. Aprovació, si s’escau, de la proposta d’atorgament de distincions honorífiques municipals per a 
l’any 2003.

6. Aprovació, si s’escau, de la proposta d’adhesió a la commemoració 2003, Any Francesc B. Moll.
7. Aprovació, si s’escau, de les modificacions de les ordenances fiscals per a l’exercici de 2003.
8. Aprovació, si s’escau, de les gratificacions del personal corresponents als mesos de setembre i 

octubre.
9. Moció de rebuig contra la Llei de qualitat de l’educació aprovada pel Govern central.

Desenvolupament de la sessió

1. Aprovació inicial, si s’escau, del Catàleg de béns patrimonials del municipi d’Artà

El batle explica que l’Ajuntament va sol· licitar al Consell de Mallorca que es fes càrrec dels treballs 
per catalogar els béns patrimonials del nostre municipi. El Servei de Patrimoni Cultural del Consell de 
Mallorca ha elaborat la catalogació i, una vegada acabada, l’ha entregada a l’ajuntament perquè 
l’aprovi.

El catàleg consta de 440 fitxes de béns catalogats, tant dins la zona urbana com dins la rústica, i les 
fitxes es refereixen a immobles, part d’immobles, elements arqueològics,  tecnològics, etc.

Hi ha 5 graus de protecció: A, B, C, D i E, essent l’A el de més protecció i l’E el de menys.

L’Equip de Govern proposa que l’Ajuntament faci seva aquesta feina i que l’incorpori en el seu 
planejament a fi que els tècnics la consultin abans d’atorgar llicències a immobles que puguin estar 



catalogats. El balte agraeix públicament al CIM la feina elaborada, ja que es tracta d'un document 
important per a Artà.

El senyor Sureda (PP) mostra la seva conformitat amb la proposta de l’Equip de Govern.

La senyora Genovart (UM) diu que ha examinat el catàleg i que ha vist que s’havia fet una bona
feina.

El senyor Adrián (EU-EV) diu que és una bona feina, però que no veu cap mesura de protecció de la 
tipologia dels edificis de la primera línia de la Colònia de Sant Pere, la qual cada dia està més 
degradada.

El batle demana al senyor Adrián si presenta esmena i ell li contesta que, si l’Equip de Govern es 
compromet a fer gestions per incloure el Passeig Marítim de la Colònia, votarà a favor. 

El batle li diu que farà gestions en aquest sentit, però que tècnicament s’ha de veure si els immobles 
situats en aquesta zona compleixen característiques susceptibles de ser incloses en el catàleg. A 
més, defensa la vàlua dels tècnics redactors i diu que, si no hi ha la primera línia de la Colònia, serà 
per algun motiu.

Es vota la proposta de l’Equip de Govern i s’acorda, per unanimitat:

1. Aprovar inicialment el Catàleg de béns immobles del terme municipal d’Artà .

2. Exposar-lo al públic durant el termini d’un mes i donar-li la màxima difusió, perquè tots els 
propietaris dels immobles inclosos coneguin el grau de protecció dels seus immobles.

3. Incorporar-lo al planejament d’aquest Ajuntament.

2. Aprovació, si s’escau, de la proposta de suspensió de llicències com a conseqüència de 
l’aprovació inicial del Catàleg de béns patrimonials del municipi d’Artà

El batle explica que l’aprovació inicial del catàleg du implícita la suspensió de llicències durant el 
termini d’un any en tot allò que s’oposi al catàleg i demana al Ple que n’acordi la suspensió.

El senyor Sureda (PP) diu que aquest punt està lligat amb l’anterior i que és necessari per evitar les 
intervencions poc afortunades, com és el cas de l’estació del tren.

La senyora Genovart (UM) diu que està d’acord amb la mesura.

El senyor Adrián (EU-EV) manifesta que, en relació a l’estació, ja va presentar una esmena en el seu 
moment. No obstant això, diu que li agrada com quedava la reforma abans de detectar la malifeta de 
la caixa de l’ascensor i que li sembla molt pitjor la supressió total de les cotxeres del tren. També diu 
que considera que l’Equip de Govern ha de fer una revisió de totes les obres que estan en tramitació 
o que tenen llicència i encara estan en execució per comprovar que s’adapten al catàleg i, si no és 
així, requerir als propietaris que les adeqüin, i posa com a exemple el cas de la casa de la plaça del 
Marxando. Presenta una esmena en aquest sentit

El batle diu que ja s’estan revisant les llicències,  però que és una tasca lenta i molt laboriosa.

En primer lloc, es vota l’esmena del senyor Adrián, que consisteix en fer revisar totes les obres que 
estan en tramitació o que tenen llicència i encara estan execució per comprovar si s’adapten al 
Catàleg de béns patrimonials del municipi d’Artà , la qual es desestima per 1 vot a favor (EU-EV) i 11 
en contra (UIA, PP, PSOE, UM).

Seguidament, es vota l’altra proposta i s’acorda, per unanimitat, suspendre les llicències durant el 
termini d’un any en tot allò que s’oposi al Catàleg de béns patrimonials .



3. Aprovació, si s’escau, de la proposta de conveni de col· laboració entre l’Institut Balear de 

la Dona, Càrites Diocesana de Mallorca i els ajuntaments de Felanitx, Capdepera, Artà, Son 
Servera i Sant Llorenç, sobre la gestió d’un centre d’acollida a la comarca de Llevant

El batle explica que es tracta de llogar per 5 anys, entre l’Institut Balear de la Dona i els ajuntaments 
d’Artà, Capdepera, Felanitx, Manacor, Sant Llorenç i Son Servera, un edifici destinat a centre
d’acollida per a dones víctimes de la violència de gènere a la comarca de Llevant, el qual serà 
gestionat per Càrites Diocesana de Mallorca.

També diu el batle que el centre compta amb un equip de 7 persones, entre les quals hi ha un 
assessor que estarà a càrrec del centre i que l'edifici que es proposa està situat en el carrer del 
Cardenal Despuig, 5, del nostre poble.

El senyor Sureda (PP) manifesta que és un servei convenient per a la comarca i que considera 
adequada la ubicació.

La senyora Genovart (UM) diu que el problema de la dona s’està agreujant dia a dia i que li sembla 
molt bé que Artà pugui donar aquest servei. Anuncia que votarà a favor.

El senyor Adrián (EU-EV) dóna l’enhorabona l’Equip de Govern per posar en funcionament aquest 
servei i per tenir l’habilitat d’aconseguir que el servei estigui situat a Artà.

Es vota l’assumpte i s’acorda, per unanimitat:

1. Aprovar el conveni entre l’Institut Balear de la Dona, Càrites Diocesana de Mallorca i els 
ajuntaments de Felanitx, Capdepera, Artà, Son Servera, Manacor i Sant Llorenç, per a la gestió 
d’un  centre d’acollida a la Comarca de Llevant.

2. Facultar el batle perquè signi el conveni.

3. Trametre aquest acord a l’Institut Balear de la Dona. 

4. Aprovació, si s’escau, de la proposta d’agermanament entre els municipis de Totogalpa 
(Nicaragua) i Artà

El batle diu que allò que es proposa és agermanar el municipi de Totogalpa, de la província de 
Madriz, al nord de Nicaragua, amb el nostre municipi. També diu que aquesta zona és una de les 
més pobres de Nicaragua; que Artà ja hi ha fet diverses actuacions a través dels Fons Mallorquí de 
Solidaritat; i que es tracta de cooperar en tot el que es pugui, donada la situació d’aquest municipi tan 
deprimit socioeconòmicament.

Continua explicant, el batle, que ara sembla el moment oportú ja que Artà Solidari està engrescat 
amb el tema i que, a aquests efectes, s’ha format la Comissió d’Agermanament, formada per entitats 
ciutadanes i diverses ONG del nostre municipi. També diu que el batle, José Antonio Gómez, d’Artà 
Solidari, i Pere Riutort, de Col· legi Sant Salvador, aniran a Nicaragua per dur a terme
l’agermanament i per firmar, també, l’acord amb INPRHU, que tendrà cura perquè els doblers que 
s’enviï n es destinin a bon fi.

El senyor Sureda (PP), en el torn d’intervencions dels grups, diu que són actuacions positives, ja que 
a Mallorca afortunadament hi ha bonança econòmica i que les ajudes que s’enviï n s’han de destinar 
a mantenir i a fer millores en infraestructures que ho necessitin.

La senyora Genovart (UM) manifesta la seva conformitat amb la proposta, ja que promou el 
desenvolupament sostenible entre tots els pobles del món.

El senyor Adrián (EU-EV) diu que, des que es va iniciar el tema, han canviat molt les coses, tant aquí 
com allà, i que ja no només és Artà Solidari que du el tema, sinó que hi ha moltes altres 
associacions. També diu que la intervenció de la gent que va venir de Totogalpa li va semblar molt 
fiable, perquè van reconèixer que s’havien equivocat i rectificat en l’orientació de diferents projectes 
de solidaritat cap el desenvolupament i això s’ha de valorar.



Es vota l’assumpte a votació i s’acorda, per unanimitat:

1. Aprovar la proposta d’agermanament entre els municipis de Totogalpa (Nicaragua) i Artà
(Mallorca).

2. Aprovar el conveni d’agermanament entre els municipis de Totogalpa (Nicaragua) i Artà.

3. Facultar el batle perquè signi el conveni.

4. Trametre aquest acord al Fons Mallorquí de Solidaritat i Cooperació.

5. Aprovació, si s’escau, de la proposta d’atorgament de distincions honorífiques municipals 

per a l’any 2003

A proposta del batle, s’acorda deixar el tema damunt la taula per tractar-lo en una propera sessió.

6. Aprovació, si s’escau, de la proposta d’adhesió a la commemoració 2003, Any Francesc B. 
Moll

El batle exposa que el Govern va acordar declarar l’any 2003 any de Francesc de Borja Moll per commemorar el 
centenari del naixement del filòleg menorquí i en reconeixement a la seva tasca com a insigne lingüista, filòleg, 
folklorista i home compromès amb el seu poble i amb la seva llengua i cultura. I que per donar-li el màxim reconeixement 
per part de la nostra societat proposa al Ple de l’Ajuntament l’adhesió a la proposta del Govern. 

Tots els grups mostren la seva conformitat amb la proposta del batle.

Es vota l’assumpte i s’acorda, per unanimitat:

1. Aprovar la proposta d'adhesió a la declaració de l’any 2003 com a any de Francesc de Borja Moll.

2. Decidir participar, activament, en els actes de commemoració, juntament amb altres institucions, 
de manera coordinada amb la Comissió per a la Commemoració de l’Any Francesc de Borja Moll, 
creada mitjançant el Decret 73/2002.

3. Trametre aquest acord a la Conselleria d’Educació i Cultura.

7. Aprovació, si s’escau, de les modificacions de les ordenances fiscals per a l’exercici de 
2003

El batle explica que hi ha 6 ordenances fiscals que no es modifiquen, perquè no han variat respecte 
de l’any 2002. En quant a les que es modifiquen, proposa votar en primer lloc les ordenances en què 
hi ha consens per a la seva aprovació i, després, debatre la resta.

Tots els grups mostren la seva conformitat amb la proposta del batle.

Es vota l’assumpte i s’acorda, per unanimitat, aprovar les ordenances número 8, 9, 11, 14, 15, 19, 20, 
22, 32 i 33, tal com estan redactades.

A continuació, es passa a tractar les altres.

- Ordenança número 1 (impost sobre béns immobles)

Al senyor Sureda (PP) i a la senyora Genovart (UM), els sembla bé la redacció proposada.

El senyor Adrián (EU-EV) proposa augmentar al límit el tipus de gravamen i acordar una bonificació 
del 60 % per als habitatges on hi visquin, i presenta una esmena en aquest sentit. També demana 
l’exempció de l’edifici de les Minyones de la Colònia de Sant Pere.



En aquests moments, quan són les 20.45 h, s’absenta de la sessió el senyor Forteza i s’hi incorpora 
la senyora Piris, que en un principi no hi era.

Seguidament, es passa a votar l’esmena del senyor Adrián, d’augmentar el tipus de gravamen al límit 
i bonificar un 60 % els habitatges on hi visquin, la qual es desestima per 1 vot a favor (EU-EV) i 11 en 
contra  (UIA, PP, PSOE, UM).

A continuació, es vota l’esmena del senyor Adrián que consisteix en eximir de pagar l’impost l’edifici 
de les minyones de la Colònia de Sant Pere, la qual es desestima per 3 vots a favor (PP i EU-EV) i 9 
en contra (UIA, PSOE, UM).

Finalment, es vota la proposta i, per 11 vots a favor (UIA, PP, PSOE i UM) i 1 en contra (EU-EV),
s’acorda aprovar l’ordenança número 1 reguladora de l’impost sobre béns immobles tal com ha estat 
redactada.

- Ordenança número 2 (impost sobre vehicles de tracció mecànica)

La senyora Genovart (UM) diu que fa més de 10 anys que és l’impost més car de la comarca i que, ja 
que els carrers del nostre poble són tan estrets, considera que no s’ha d’apujar.

El senyor Adrián (PP) diu que, per molt que s’apugi, no s’ha aconseguit reduir els problemes de 
saturació del trànsit i que, fins i tot, estaria d’acord amb un increment superior perquè hi ha altres
imposts que s’apugen, un 5 %.

Es vota la proposta i, per 11 vots a favor (UIA, PP, PSOE i EU-EV) i 1 en contra (UM), s’acorda 
aprovar l’ordenança número 2, reguladora de l’impost sobre vehicles de tracció mecànica, tal com ha 
estat redactada

- Ordenança número 3 (impost sobre construccions, instal· lacions i obres)

En relació a l’ordenança número 3, de l’impost sobre construccions, instal· lacions i obres, que no es 
proposa modificar, el senyor Adrián (EU-EV) demana que s’hi introdueixi una bonificació de 10 % per 
a les obres lliures de PVC i un altra del 10 % per a les que no utilitzin fusta sense certificar. 

Es vota aquesta inclusió de bonificacions, la qual es desestima per 1 vot a favor (EU-EV), 9 en contra 
(UIA, PSOE i UM) i 2 abstencions (PP).

- Ordenança número 6 (sobre la llicència per obertura d’establiments)

En relació a l’ordenança número 6, el senyor Adrián (EU-EV) demana la retirada del punt 7 de l’article 
5 i presenta una esmena en aquest sentit.

Seguidament, es vota l’esmena del senyor Adrián, que consisteix en retirar el punt 7 de l’article 5, la 
qual es desestima per 1 vot a favor (EU-EV) i 11 en contra  (UIA, PP, PSOE, UM).

Després, es vota la proposta i, per 11 vots a favor (UIA, PP, PSOE i UM) i 1 en contra (EU-EV),
s’acorda aprovar l’ordenança número 6, reguladora de la llicència per obertura d’establiments, tal 
com ha estat redactada

- Ordenança número 7 (sobre la taxa per recollida, transferència, transport i residus sòlids urbans)

En relació a l’ordenança número 7, el seny or Adrián demana que les cafeteries, els bars i els 
restaurants paguin per aforament i presenta una esmena en aquest sentit.

Seguidament, es vota l’esmena del senyor Adrián, que consisteix a què les cafeteries, els bars i els 
restaurants paguin per aforament, la qual es desestima per 1 vot a favor (EU-EV) i 11 en contra
(UIA, PP, PSOE, UM).



Després, es vota la proposta i, per 11 vots a favor (UIA, PP, PSOE i UM) i 1 en contra (EU-EV),
s’acorda aprovar l’ordenança número 7, reguladora de la taxa per recollida, transferència, transport i 
tractament dels residus sòlids urbans, tal com ha estat redactada

- Ordenança número 10 (sobre la taxa del Cementiri Municipal i serveis funeraris)

En relació a l’ordenança número 10, el senyor Adrián (EU-EV) diu que està en contra de la gestió 
privada del servei.

Es vota la proposta i, per 11 vots a favor (UIA, PP, PSOE i UM) i 1 en contra (EU-EV), s’acorda 
aprovar l’ordenança número 10, reguladora de la taxa del Cementiri Municipal i serveis funeraris, tal 
com ha estat redactada

- Ordenança número 12 (sobre la taxa per expedició de documents administratius)

En relació a l’ordenança número 12, els grups PP, UM i EU-EV manifesten la seva disconformitat 
amb el preu dels certificats d’empadronament i consideren que el seu preu ha de ser de 0,60 € com 
els de viatge. Presenten una esmena.

Seguidament, es votar l’esmena dels grups PP, UM i EU-EV, que consisteix a què el preu dels 
certificats d’empadronament sigui de 0,60 €, la qual es desestima per 4 vots a favor (PP, UM, EU-EV)
i 8 en contra (UIA, PSOE).

Després, es vota la proposta i, per 8 vots a favor (UIA i PSOE ) i 4 en contra (PP, UM i EU-EV),
s’acorda aprovar l’ordenança número 12, reguladora de la taxa per expedició de documents
administratius, tal com ha estat redactada.

- Ordenança número 13 (sobre la taxa per parades, barraques, casetes de venda, espectacles o atraccions, situades 
en terrenys d’ús públic i indústries ambulants)

En relació a l’ordenança número 13, el senyor Adrián (EU-EV) manifesta que no votarà cap
increment superior a l’IPC, excepte en el cas de l'impost de circulació, perquè, en el cas  de 
l’ordenança que tractam, si bé es grava als venedors, aquest ho traslladen a l’usuari.

Es vota la proposta i, per 11 vots a favor (UIA, PP, PSOE  i UM) i en contra (EU-EV), s’acorda 
aprovar l’ordenança  número 13, reguladora de la taxa per parades, barraques, casetes de venda, 
espectacles o atraccions, situades en terrenys d’ús públic i indústries ambulants, tal com ha estat 
redactada.

- Ordenança número 16 (sobre la taxa per instal· lació de taules i cadires en terrenys d’ús públic

En relació a l’ordenança número 16, el senyor Sureda (PP) diu que no estan d’acord amb la 
zonificació i que no hi ha d’haver discriminació per la ubicació.

La senyora Genovart (UM ) diu que pensa la mateixa cosa que el senyor Sureda.

El senyor Adrián (EU-EV) diu que està d’acord amb la zonificació i que, en el seu dia, ell la va 
proposar; però afegeix que no està d’acord amb les pujades superiors a l’IPC sense motivació social 
o ambiental.

Seguidament, es vota la proposta i, per 8 vots a favor (UIA i PSOE ) i 4 en contra (PP, UM i EU-EV),
s’acorda aprovar l’ordenança número 16, reguladora de la taxa per instal· lació de taules i cadires en 
terrenys d’ús públic, tal com ha estat redactada.

- Ordenança número 17 (sobre la taxa per als llocs de venda al mercat d’abastament)

En relació a l’ordenança número 17, el senyor Adrián diu que no veu justificació a l’augment del 5 %.



Es vota la proposta i, per 11 vots a favor (UIA, PP, PSOE  i UM) i 1 en contra (EU-EV), s’acorda 
aprovar l’ordenança número 17, reguladora de la taxa per als llocs de venda al mercat d’abastament, 
tal com ha estat redactada.

- Ordenança número 18 (sobre la taxa per ocupació de la via pública amb mercaderies, maquinàries, materials de 
construcció i altres instal· lacions anàlogues)

En relació a l’ordenança número 18, el senyor Sureda (PP) diu que el seu grup està en contra de la 
zonificació, perquè considera que no hi ha d’haver discriminació per raó de la ubicació.

Es vota la proposta i, per 9 vots a favor (UIA, PSOE i EU-EV) i 3 en contra (PP, UM), s’acorda 
aprovar l’ordenança número 18, reguladora de la taxa  per ocupació de la via pública amb
mercaderies, maquinàries, materials de construcció i altres instal· lacions anàlogues, tal com ha estat 
redactada.

- Ordenança número 23 (sobre la taxa pels serveis culturals i esportius)

En relació a l’ordenança número 23, el senyor Adrián (EU-EV) diu que està en contra d’un increment 
superior a l’IPC i d’una manera especial en aquesta ordenança. 

Es vota la proposta i, per 11 vots a favor (UIA, PP, PSOE i UM) i 1 en contra (EU-EV), s’acorda 
aprovar l’ordenança número 23, reguladora de la taxa pels serveis culturals i esportius, tal com ha 
estat redactada

- Ordenança número 24 (sobre la taxa pel servei de la Residència de Persones Majors)

En relació a l’ordenança número 24, el senyor Adrián (EU-EV) diu que està en contra, perquè és un 
servei que està fora del control de l’oposició i perquè es fa un increment de preus superior a l’IPC.

Es vota la proposta i, per 11 vots a favor (UIA, PP, PSOE i UM) i 1 en contra (EU-EV), s’acorda 
aprovar l’ordenança  número 24, reguladora de la taxa pel servei de la Residència de Persones 
Majors, tal com ha estat redactada.

- Ordenança número 25 (sobre la taxa per l’ús de la piscina municipal)

En relació a l’ordenança número 25, el senyor Adrián (EU-EV) diu que està en contra de les 
matrícules i els descomptes. Considera que no hi ha d’haver matrícules i els descomptes han de ser: 
2n fill: 20 %; 3r fill: 30 %; 4t fill: 40 %; i 5è fill, 50 %. També diu que està en contra de l’augment de 
preus, perquè és superior a l’IPC.

Es vota la proposta i, per 11 vots a favor (UIA, PP, PSOE i UM) i 1 en contra (EU-EV), s’acorda 
aprovar l’ordenança número 25, reguladora de la taxa per l’ús de la piscina municipal, tal com ha 
estat redactada.

- Ordenança número 25 (sobre la taxa pel servei de Centre de Dia)

En relació a l’ordenança número 26, el senyor Adrián (EU-EV) diu que està en contra de l’augment 
de preus superior a l’IPC. D’una altra banda, dóna l’enhorabona a l’Equip de Govern per haver 
canviat l’article 3.2.b.

Es vota la proposta i, per 11 vots a favor (UIA, PP, PSOE i UM) i 1 en contra (EU-EV), s’acorda 
aprovar l’ordenança número 26, reguladora de la taxa pel servei de Centre de Dia, tal com ha estat 
redactada.

- Ordenança número 29 (sobre la taxa per prestació de serveis assistencials)

En relació a l’ordenança número 29, el senyor Adrián (EU-EV) diu que està en contra de l’augment 
de preus superior a l’IPC. D’una altra banda dóna l’enhorabona a l’Equip de Govern per la nova 
redacció de l’article 2.



Es vota la proposta i, per 11 vots a favor (UIA, PP, PSOE i UM) i 1 en contra (EU-EV), s’acorda 
aprovar l’ordenança número 29, reguladora de la taxa per prestació de serveis assistencials, tal com 
ha estat redactada.

- Ordenança número 30 (sobre la taxa pel Centre de Recollida d’Animals)

En relació a l’ordenança número 30, el senyor Adrián (EU-EV) diu que està en contra de l’augment 
de preus superior a l’IPC i que no es té en compte la legislació dels animals que viuen en l’entorn 
humà (pipicans, vies de passeig amb animals, dispensadors de bosses de recollida d’excrements).

Es vota la proposta i, per 11 vots a favor (UIA, PP, PSOE i UM) i 1 en contra (EU-EV), s’acorda 
aprovar l’ordenança número 30, reguladora de la taxa pel Centre de Recollida d’Animals, tal com ha 
estat redactada.

- Ordenança número 31 (sobre la taxa del preu públic de les escoletes municipals)

En relació a l’ordenança número 31, el senyor Adrián (EU-EV) diu que està en contra de l’augment 
de preus superior a l’IPC i que el servei que es dóna està molt lluny de ser acceptable, sobretot 
perquè hi ha massa massificació.

Es vota la proposta i, per 11 vots a favor (UIA, PP, PSOE i UM) i 1 en contra (EU-EV), s’acorda 
aprovar l’ordenança número 31, reguladora del preu públic de les escoletes municipals, tal com ha 
estat redactada.

8. Aprovació, si s’escau, de les gratificacions del personal corresponents als mesos de setembre i octubre

El batle diu que es tracta de gratificacions per feines fetes pel personal de la Brigada, de les oficines
municipals, de la Policia Local i de personal de neteja, fora de la jornada laboral, les quals s’apugen a la

quantitat de 4.838,88 €.

Tos els grups estan d’acord en pagar aquestes gratificacions.

Es vota l’assumpte i s’acorda, per unanimitat, concedir i pagar les gratificacions al personal per les feines 
fetes fora de la jornada laboral durant els mesos de setembre i octubre, les quals s’apugen a la quantitat de 

4.838,88 €.

9. Moció de rebuig contra la Llei de qualitat de l’educació aprovada pel Govern

central

El batle explica que, mitjançant aquesta moció, presentada pels grups que integren el consistori, es 
vol sol· licitar al Govern central que retiri la Llei de qualitat de l’educació. Que si es demana la seva 
retirada és perquè aquesta llei, entre d’altres coses, retalla els drets d’escolarització en lloc d’ampliar-
los, retalla clarament la participació de la comunitat educativa, converteix els consells escolars dels 
centres en òrgans simplement consultius i perjudica clarament l’educació pública.

El senyor Sureda (PP) diu que votarà en contra per manca d’arguments de la proposta, que es veu 
que ve preparada des de Palma i això és un paper molt trist.

La senyora Genovart (UM) diu que sembla que l’ensenyament va a pitjor i que necessita un canvi, i 
això ho demostra el fracàs escolar que hi ha. Anuncia que s’abstendrà.

El senyor Adrián (EU-EV) diu que el criteri d’autoritat d’aquesta llei li sembla dubtós i que li sembla 
més interessant la tira còmica del diari UH que aquesta llei, en la que apareixia un bou amb 1 banya 
rompuda (vaga general de juny passat) i una segona banya encara per rompre (Llei de qualitat de 
l’ensenyança), i que els que treballen a l’educació, com ell mateix, saben allò que els cau a sobre 
amb aquesta llei.

Es vota l’assumpte i, per 9 vots a favor (UIA, PSOE i EU-EV), 2 en contra (PP) i 1 abstenció (UM), 
s’acorda:



1. Aprovar la moció de rebuig contra la Llei de qualitat de l’educació, aprovada pel Govern central, 
segons la qual s’acorda:

a) Sol· licitar al Govern de l’estat la retirada del Congrés dels Diputats del Projecte de llei de 
qualitat de l’educació.

b) Sol· licitar que el Govern obri un termini perquè es debatin i s’acordin, amb els representants 
de la comunitat educativa, les comunitats autònomes, la Federació de Municipis i Províncies i 
els partits polítics, les mesures i els recursos necessaris per millorar el sistema educatiu 
espanyol, adaptant-lo als canvis produï ts en la societat espanyola en aquests darrers anys.

2. Trametre aquest acord als portaveus parlamentaris del Congrés dels Diputats, a la ministra 
d’Educació i Cultura, al conseller d’Educació de la comunitat i al president del Consell Escolar de 
la comunitat.

Acords

1. Acordar, per unanimitat:



1.1. Aprovar inicialment el Catàleg de béns immobles del terme municipal d’Artà .

1.2. Exposar-lo al públic durant el termini d’un mes i donar-li la màxima difusió, perquè tots els propietaris 
dels immobles inclosos coneguin el grau de protecció dels seus immobles.

1.3. Incorporar-lo al planejament d’aquest Ajuntament.

2. Suspendre, per unanimitat, les llicències durant el termini d’un any en tot allò que s’oposi al Catàleg de 
béns patrimonials.

3. Acordar, per unanimitat:

3.1. Aprovar el conveni entre l’Institut Balear de la Dona, Càrites Diocesana de Mallorca i els ajuntaments 
de Felanitx, Capdepera, Artà, Son Servera, Manacor i Sant Llorenç, per a la gestió d’un centre d’acollida a 
la comarca de Llevant.

3.2. Facultar el batle perquè signi el conveni.

3.3. Trametre aquest acord a l’Institut Balear de la Dona

4. Acordar, per unanimitat:

4.1. Aprovar la proposta d’agermanament entre els municipis de Totogalpa (Nicaragua) i Artà (Mallorca).

4.2. Aprovar el conveni d’agermanament entre els municipis de Totogalpa (Nicaragua) i Artà.

4.3. Facultar el batle perquè signi el conveni.

4.4. Trametre aquest acord al Fons Mallorquí de Solidaritat i Cooperació.

5. Deixar el tema de la proposta d’atorgament de distincions honorífiques per tractar-lo en una propera 
sessió.

6. Acordar, per unanimitat: 

6.1. Aprovar la proposta d’adhesió a la declaració de l’any 2003 com a any de Francesc de Borja Moll.

6.2. Decidir participar, activament, en els actes de commemoració, juntament amb altres institucions, de 
manera coordinada amb la Comissió per a la Commemoració de l’Any Francesc de Borja Moll, creada 
mitjançant el Decret 73/2002.

6.3. Trametre aquest acord a la Conselleria d’Educació i Cultura.

7. Acordar el següent:

7.1. Aprovar, per unanimitat, les ordenances número 8, 9, 11, 14, 15, 19, 20, 22, 32 i 33, tal com estan 
redactades.

7.2. Aprovar, per 11 vots a favor (UIA, PSOE, PP i UM) i 1 en contra (EU-EV), l’ordenança número 1, 
reguladora de l’impost sobre béns immobles, tal com ha estat redactada.

7.3. Aprovar, per 11 vots a favor (UIA, PSOE, PP i EU-EV) i 1 en contra (UM), l’ordenança número 2, 
reguladora de l’impost sobre vehicles de tracció mecànica, tal com ha estat redactada.



7.4. Aprovar, per 11 vots a favor (UIA, PSOE, PP i UM) i 1 en contra (EU-EV), l’ordenança número 6, 
reguladora de la llicència per obertura d’establiments, tal com ha estat redactada.

7.5. Aprovar, per 11 vots a favor (UIA, PSOE, PP i UM) i 1 en contra (EU-EV), l’ordenança número 7, 
reguladora de la taxa per recollida, transferència, transport i tractament dels residus sòlids urbans, tal com 
ha estat redactada.

7.6. Aprovar, per 11 vots a favor (UIA, PSOE, PP i UM) i 1 en contra (EU-EV), l’ordenança número 10, 
reguladora de la taxa del Cementiri Municipal i serveis funeraris, tal com ha estat redactada.

7.7. Aprovar, per 8 vots a favor (UIA i PSOE) i 4 en contra (PP, UM i EU-EV), l’ordenança número 12, 
reguladora de la taxa per expedició de documents administratius, tal com ha estat redactada.

7.8. Aprovar, per 11 vots a favor (UIA, PSOE, PP i UM) i 1 en contra (EU-EV), l’ordenança número 13, 
reguladora de la taxa per parades, barraques, casetes de venda, espectacles i atraccions, situades en 
terrenys d’ús públic i indústries ambulants, tal com ha estat redactada.

7.9. Aprovar, per 8 vots a favor (UIA i PSOE) i 4 en contra (PP, UM i EU-EV), l’ordenança número 16, 
reguladora de la taxa per instal· lació de taules i cadires en terrenys d’ús públic, tal com ha estat redactada.

7.10. Aprovar, per 11 vots a favor (UIA, PSOE, PP i UM) i 1 en contra (EU-EV), l’ordenança número 17, 
reguladora de la taxa per als llocs de venda al mercat d’abastament, tal com ha estat redactada.

7.11. Aprovar, per 9 vots a favor (UIA, PSOE i EU-EV) i 3 en contra (PP i UM), l’ordenança número 18, 
reguladora de la taxa per ocupació de la via pública amb mercaderies, maquinàries, materials de constricció 
i altres instal· lacions anàlogues, tal com ha estat redactada.

7.12. Aprovar, per 11 vots a favor (UIA, PSOE, PP i UM) i 1 en contra (EU-EV), l’ordenança número 23, 
reguladora de la taxa pels serveis culturals i esportius, tal com ha estat redactada.

7.13. Aprovar, per 11 vots a favor (UIA, PSOE, PP i UM) i 1 en contra (EU-EV), l’ordenança número 24, 
reguladora de la taxa pel servei de la Residència de Persones Majors, tal com ha estat redactada.

7.14. Aprovar, per 11 vots a favor (UIA, PSOE, PP i UM) i 1 en contra (EU-EV), l’ordenança número 25, 
reguladora de la taxa per l’ús de la piscina municipal, tal com ha estat redactada.

7.15. Aprovar, per 11 vots a favor (UIA, PSOE, PP i UM) i 1 en contra (EU-EV), l’ordenança número 26, 
reguladora de la taxa pel servei de Centre de Dia, tal com ha estat redactada.

7.16. Aprovar, per 11 vots a favor (UIA, PSOE, PP i UM) i 1 en contra (EU-EV), l’ordenança número 29, 
reguladora de la taxa per prestació de serveis assistencials, tal com ha estat redactada.

7.17. Aprovar, per 11 vots a favor (UIA, PSOE, PP i UM) i 1 en contra (EU-EV), l’ordenança número 30, 
reguladora de la taxa pel Centre de Recollida d’Animals, tal com ha estat redactada.

7.18. Aprovar, per 11 vots a favor (UIA, PSOE, PP i UM) i 1 en contra (EU-EV), l’ordenança número 31, 
reguladora de la taxa del preu públic de les escoletes municipals, tal com ha estat redactada.

8. Acordar, per unanimitat, concedir i pagar les gratificacions al personal per les feines fetes fora de la 
jornada laboral durant els mesos de setembre i octubre, les quals s’apugen a la quantitat de 4.838,88 €.

9. Acordar, per 9 vots a favor (UIA, PSOE i EU-EV), 2 en contra (PP) i 1 abstenció (UM):

9.1. Aprovar la moció de rebuig contra la Llei de qualitat de l’educació, aprovada pel Govern central, segons 
la qual s’acorda:



a) Sol· licitar al Govern de l’Estat la retirada del Congrés dels Diputats del Projecte de llei de qualitat de 
l’educació.

b) Sol· licitar que el Govern obri un termini perquè es debatin i s’acordin, amb els representants de la 
comunitat educativa, les comunitats autònomes, la Federació de Municipis i Províncies i els partits 
polítics, les mesures i els recursos necessaris per millorar el sistema educatiu espanyol, adaptant-lo als 
canvis produï ts en la societat espanyola en aquests darrers anys.

9.2. Trametre aquest acord als portaveus parlamentaris del Congrés dels Diputats, a la ministra d’Educació 
i Cultura, al conseller d’Educació de la comunitat i al president del Consell Escolar de la comunitat.

El batle aixeca la sessió, de la qual, com a secretari, estenc aquesta acta.

El secretari accidental                                                Vist i plau
El batle


